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Kommunstyrelsen  

Utredning om förutsättningar för utegym, hinderbanor och 
BMX 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Utredning om förutsättningarna att anlägga utegym, hinderbanor och BMX-
parker i Huddinge kommun, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 23 februari 2022, godkänns. 

2. Kommunstyrelsens uppdrag, daterat den 4 november 2019 §19 (KS-
2018/2025), att utreda behovet av träningsanläggningar (utegym och 
hinderbanor) i den offentliga miljön samt deras kostnader, anses utfört.  

3. Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att ta fram en behovsanalys som 
underlag för prioriteringar av spontanidrottssatsningar i Huddinge kommun.   

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen fick i uppdrag av fullmäktige den 4 november 2019 §19 (KS-
2018/2025), att utreda behovet av utegym, hinderbanor och BMX-parker. 
Utredningen ska också belysa kostnader för anläggning och drift. En utredning har 
gjorts av kommunstyrelsens förvaltning med följande slutsatser. 
I Huddinge finns god tillgång på utegym. Vid tillkomst av nya utegym bör sådana 
anpassad för äldre, 65 år och uppåt samt funktionsnedsatta, ges företräde. 
Tillgänglighet och trygghet väger då tungt och utegymmen bör inte placeras i 
anslutning till eller på naturmark.   
Träning på hinderbanor är en tämligen avancerad träningsform. I Huddinge finns 
en hinderbana som kommer att rustas upp och utökas under 2022.   
BMX är en aktivitet som kräver god fysik. I Huddinge finns en inomhusbana i 
Visättra. Kommunfullmäktige har också avsatt 1 mnkr för en BMX-bana i 
investeringsbudget för 2022. Utöver detta finns BMX-parker i geografisk närhet 
som kan användas av de som utövar sporten.  
En samlad planering, styrning och uppföljning av ytor för spontanidrott behövs 
och ansvaret bör ligga på kultur- och fritidsnämnden då det i deras reglemente, 
HKF 8000 §1 punkten 1, slås fast att nämnden på kommunens vägnar ansvarar för 
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driften av anläggningar och lokaler för idrotts- och fritidsverksamhet. En tydligare 
explicit skrivning i kultur- och fritidsnämndens reglemente avseende ansvaret för 
spontanidrottsytorna bör dock göras. Nämnden får då ansvar för att beskriva 
behoven av spontanidrottsytor i budgetprocessen och lokalbehovsprocessen.  

Beskrivning av ärendet 

Bakgrund och uppdrag  
Under flera år har det inkommit Huddingeförslag från enskilda samt allmänna 
önskemål att Huddinge kommun ska placera utegym, hinderbanor och BMX-
banor på olika platser runt om i kommunen. Det har väckt frågor om och hur 
kommunen ska hantera alla förfrågningar.  
Kommunstyrelsens fick i uppdrag av fullmäktige den 4 november 2019 (KS-
2018/2025) att utreda behovet av träningsanläggningar, utegym, hinderbanor och 
BMX-parker, i den offentliga miljön samt belysa kostnader för anläggning och 
drift. 

Utredningens disposition  
En utredning har gjorts av kommunstyrelsens förvaltning och är disponerad enligt 
följande (bilaga 1):  
 Sammanfattning  
 Inledning med uppdrag och syfte 
 En kort beskrivning och presentation av spontanidrott – utegym, hinderbanor 

och BMX-parker 
 Kartläggning av nuläget i Huddinge kommun 
 Omvärldsbevakning  
 Huddinges idrottspolitiska program 
 Ytor och kostnader för spontanidrott 
 Slutsatser och rekommendationer  

Utredningens resultat i korthet  
Utredningen konstaterar att det behövs prioriteringar med hjälp av en 
behovsanalys av spontanidrottssatsningar då Huddinge, likt alla kommuner, har 
begränsade resurser. En vägledning för analysen är det idrottspolitiska 
programmet. Det innebär att det ekonomiska såväl som det sociala 
hållbarhetsperspektivet beaktats i utredningen. 
I Huddinge finns god tillgång till utegym per capita när en jämförelse görs med 
andra kommuner i omvärldsbevakningen. Vid tillkomst av nya utegym bör sådana 
anpassade för äldre, 65 år och uppåt, samt funktionsnedsatta, ges företräde. 
Tillgänglighet och trygghet väger då tungt och utegymmen bör inte placeras i 
anslutning till eller på naturmark 
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Träning på hinderbanor är en tämligen avancerad träningsform. I Huddinge finns 
en hinderbana som kommer att rustas upp och utökas under 2022. Om ytterligare 
hinderbanor ändå skulle komma i fråga på grund av stort intresse är de så 
ytkrävande att de bör placeras i anslutning till spår eller led.  
BMX är en aktivitet som kräver god fysik. I Huddinge finns en inomhusbana i 
Visättra. Kommunfullmäktige har också avsatt 1 mnkr för en BMX-bana i 
investeringsbudget för 2022. Utöver detta finns BMX-parker i geografisk närhet 
som kan användas av de som utövar sporten. Kommunen har även som ambition 
att utveckla samverkan med civilsamhället och bör se över möjligheten att 
aktivera föreningar inom området. Det finns goda exempel på samverkan med 
föreningslivet i kommunen då flera Moutainebikebanor i Flottsbro förvaltas och 
drivs av Spårvägen Cykel. 
De spontanidrottsytor, speciellt utegym, som hittills anlagts har ofta planerats 
inom ramen för ett visst projekt som till exempel vid upprustning av en park. En 
samlad planering, styrning och uppföljning av ytor för spontanidrott behövs och 
ansvaret bör ligga på kultur- och fritidsnämnden då det i deras reglemente, HKF 
8000 §1 punkten 1, slås fast att nämnden på kommunens vägnar ansvarar för 
driften av anläggningar och lokaler för idrotts- och fritidsverksamhet. En tydligare 
explicit skrivning i kultur- och fritidsnämndens reglemente avseende ansvaret för 
spontanidrottsytorna bör dock göras. Nämnden får då ansvar för att beskriva 
behoven av spontanidrottsytor i budgetprocessen och lokalbehovsprocessen.  

Förvaltningens synpunkter 
Utredningen konstaterar att det behövs prioriteringar med hjälp av en 
behovsanalys av spontanidrottssatsningar då Huddinge har begränsade resurser. 
En vägledning för analysen har då varit det idrottspolitiska programmet.    
Den samlade planeringen, styrningen och uppföljningen av spontanidrotten som 
föreslås bedöms ha en positiv påverkan på hållbarhets- eller barnperspektivet.  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsen godkänna utredningen. 

Ekonomiska och juridiska konsekvenser 
Förslaget till beslut medför inga direkta ekonomiska eller juridiska konsekvenser.  

 

Camilla Broo 
Kommundirektör 
 

 

Patrik Forshage 
Biträdande kommundirektör 
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Bilaga 
Bilaga 1. Utredning om förutsättningarna att anlägga utegym, hinderbanor och 

BMX-parker.  

Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag. 
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